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 »آرمان ملی« احتمال از سرگیری 
مذاکرات بغداد را   بررسی می کند  

پالس های مثبت برای احیای 
روابط ایران و عربستان 

 آرمـــان ملی-  حمید شجاعی: 
تغییر  دستخوش  همواره  خاورمیانه 
و تحولات و بعضا تنش هایی بوده که 
همیشه این منطقه را به صدر اخبار 
تحولات بین المللی برده است. چه اینکه 
در میانه این تحولات همواره حضور 
دو قدرت بزرگ منطقه یعنی ایران و 
عربستان به وضوح حس شده است. حال 
اینکه این دو کشور سا ل هاست به دلیل 
برخی اتفاقات رخ داده  روابطشان قطع 
و به تیرگی گراییده است. این در حالی 
است که طی یکی دو سال گذشته پس 
از پالس های مثبتی که میان طرفین 
برای آغاز از سرگیری روابط رد و بدل 
شد شرایط برای این امر تسهیل گردید و 
با میانجی گری عراقی ها؛ تهران و ریاض 
5 دور به مذاکره در بغداد پرداختند و 
توانستند بسیاری از موانع را برای از 
سرگیری مناسبات از سر راه بردارند و 
بنا به گفته مقامات طرفین؛ مذاکرات 
و گفت وگوهای میان ایران و عربستان 
بسیار سازنده و مثبت پیش رفته و این 
انتظار می رود که در دور ششم مذاکرات 
که به گفته مقامات عراقی و تایید تلویحی 
طرفین در آینده ای نزدیک برگزار خواهد 
شد شرایط برای از سرگیری روابط 
دیپلماتیک و باز شدن سفارتخانه ها و 
کنسولگری های دو کشور در دو پایتخت 
مهیا شود. نکته  مهم اینجاست که امروز 
ایران و عربستان به این نتیجه رسیده اند 
که مسائل منطقه ای را با همکاری یکدیگر 
می توانند حل کنند. برای رسیدن به 
این مهم نیز ضرورت روابط دوجانبه 
میان تهران و ریاض احساس می شود. 
تحولات اخیر داخلی در تقسیم قدرت 
در عربستان و روی گشاده ایران برای 
احیای روابط نشان می دهد که می توان 
به از سرگیری روابط دو کشور امیدوار 
بود.  چه اینکه اخیرا نیز حسین امیر 
عبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان با 
اشاره به 5 دور گفت وگو های اخیر گفته 
»برخی توافقات انجام شده است. برخی 
اجرایی شده اند. برخی اجرایی نشده اند. 
ما از ایده روابط دیپلماتیک و بازگشت 
می کنیم.  حمایت  عادی  اوضاع  به 
علاوه بر این، همه ما از ایده بازگشایی 
سفارتخانه هایمان استقبال می کنیم. 
همیشه پنجره دیپلماسی را بینمان باز 
نگه داشته ایم.« حال باید دید که دور 
ششم گفت وگو ها چه زمانی خواهد بود و 
چه زمانی شاهد ملاقات وزرای خارجه دو 
کشور و بازگشایی سفارتخانه ها خواهیم 

بود. 
 طرفین باید به سمت تنش زدایی 

حرکت کنند
در  بین الملل  مسائل  تحلیلگر  یک 
ارتباط با احیای روابط ایران و عربستان 
اظهار داشت: اگر موضوع احیای روابط 
ایران و عربستان به عنوان بخشی از یک 
سیاست کلی تنش زدایی میان دو طرف 
باشد باید از آن استقبال کرد. حشمت ا... 
فلاحت پیشه به »آرمان ملی« گفت: 
من معتقدم که اگر آنچه مقامات ایران، 
عربستان و عراق در مواضع اخیر خود 
مطرح کردند فراتر از تعارف دیپلماتیک 
باشد باید از آن استقبال کرد و طرفین 
باید به سمت تنش زدایی حرکت کنند. 
وی افزود: ایران و عربستان بعد از انقلاب 
یک دوران قابل طرح در تنش زدایی 
و همکاری محدود را دارند که در دهه 
70 شمسی و 90 میلادی است که این 
مناسبات تا جایی پیش رفت که ایران 
موافقتنامه های امنیتی را با عربستان و 
کشورهای نزدیک به عربستان در جنوب 
خلیج فارس منعقد کرد، اما این روابط 

دچار چالش شد. 
 روند مذاکرات ادامه خواهد داشت

وزیر خارجه عراق در حاشیه مجمع 
عمومی سازمان ملل اظهار داشت: ایران 
و عربستان می توانند به مذاکرات خود در 
بغداد ادامه دهند تا روابط دوجانبه را عادی 
و اختلافات خود را حل کنند. فواد حسین 
گفت: روند مذاکرات ادامه خواهد داشت و 
ممکن است دور جدید در سطح افسران 
اطلاعاتی باشد و ما امیدواریم که بعد از 
دور جدید اوضاع تغییر کند. وی افزود:  
تهران و ریاض در خصوص مسائل زیادی 
به توافق رسیده اند و درحال حاضر مساله 
انجام مذاکرات بیشتر در سطح وزرای 
خارجه همچنان مطرح است. وزیر خارجه 
عراق پیش از این در گفت وگو با شبکه 
روداو گفت که ایران و عربستان تاکنون 
پنج دور مذاکرات در سطح اطلاعاتی و 
امنیتی برگزار کردند.فواد حسین با اشاره 
به اینکه محتوای پنج دور قبلی مذاکرات 
ایران و عربستان به طور رسمی اعلام نشد، 
تاکید کرد که عراق اکنون با دو طرف در 
ارتباط است. وزیر خارجه عراق تاکید 
کرد: هم ایران  و هم عربستان بر اساس 
منافع خود سیاست های خود را دارند  و 
ما همانند دیگر طرف ها پیگیر مذاکرات 

وین هستیم. 

آرمان ملی – مطهره شفیعی: دیگر خبری 
از مناظره سیاسیون در صداوسیما نیست و 
مباحث حول محور مباحث نظری و علوم انسانی 
در جریان است. پخش مناظره میان مسعود 
پزشکیان با جلیل محبی و صادق کوشکی 
یا مناظره کرباسچی و عبدالله گنجی و در 
نهایت مناظره شهاب طباطبایی با خضریان از 
صداوسیما این نوید را می داد که مدیران این 
رسانه در نهایت به این نتیجه رسیده اند که 
راهکار جذب مخاطب شنیده شدن صدای همه 
اقشار و گروه ها از رسانه ملی است. از سوی دیگر 
دعوت از چهره های اصلاح طلب برای حضور 
در صداوسیما راهی برای آرامش بخشی به 
جامعه بود اما این روند خیلی زود پایان یافت و 
اصلاح طلبی به صداوسیما دعوت نشد. برخی از 
اقدام صداوسیما در پخش3 مناظره سیاسی را 
به نوعی راهکاری برای جذب مخاظب می دانند 
و به روایتی استفاده ابزاری از اصلاح طلبان 
کردند. غلامحسین کرباسچی، دبیرکل سابق 

حزب کارگزاران در باره مناظره های اخیر در 
صدا و سیما که از اصلاح طلبان هم دعوت شد 
گفت: »از صداوسیما با من تماس گرفتند و با 
اصرار به من گفتند که بیایید و صحبت کنید و 
حتی القابی را عنوان کردند که من لایقش نبودم 
و گفتند ما می خواهیم شما بیایید من پذیرفتم 
و پرسیدم برنامه چیست؟! گفتند گنجی و یک 
مهمان تلفنی هم داریم به نام عباس عبدی اما 
رفتم و دیدیم در میان برنامه به جای عبدی آقای 
دیگری تشریف آوردند. او ادامه داد: خطاب به 
همان شخص حاضر در مناظره می گویم ما هم 
داخل این نظام بودیم شما هم داخل این نظام 
هستید طیف شما باید حرف همه را گوش بدهد 
اینکه تهمت بزنید، حتی بگویید شما سکولار 
هستید درست نیست. یک بار هم که شده از 
تهمت زدن و... دست بردارید و حرف طرف مقابل 
را گوش کنید. چطور نمی خواهند تجربه ای را 
حتی یک بار امتحان کنند؟!« کرباسچی گفت: 
»باید بگویم دل من می سوزد. مثلا گنجی و 

اظهارات او در مناظرات یا روالی که در کیهان 
و... وجود دارد این روال باعث ناراحتی و دلسوزی 
من می شود؛ جمله ای عربی روایت می کنند که 
ترجمه اش می گویند آدم مومن از یک سوراخ دو 

بار نیش نمی خورد.« 
 فرصت برای رسانه های خارج کشور 

باید به این موضوع توجه داشت که صداوسیما 
و رسانه های اصولگرا از فضای بازی برخوردار 
که  شرایطی  در  صداوسیما  رفتار  بودند. 
رسانه های اصلاح طلب با محدودیت مواجه 
بودند، سبب ایجاد فرصت برای رسانه های 

خارج کشور شد. 
  اعتراف صداوسیما 

آنچه گذشت اتفاقات خوبی نبود و سبب 
ناراحتی بسیاری از اقشار شد، اما در این میان 
برخی از شرایط موجود را فرصت تلقی کرده و 
به جذب مخاطب پرداختند که صداوسیما از 
زمره آنهاست. در کاهش مخاطبان صداوسیما 
تردیدی وجود ندارد به طوری که حتی خبرنگار 

سابق صداوسیما یعنی حسن شمشادی در سال 
گذشته اذعان داشت: » در پنج سال گذشته مردم 
احساس کردند صدایشان آنگونه که باید و شاید 
در رسانه ملی شنیده نمی شود و همین موضوع 
باعث شد به سراغ فضای مجازی و بستر اینترنت 
بروند؛ به همین خاطر ذره ذره اعتماد افکار 
عمومی به رسانه ملی کم شد و مخاطبانش ریزش 
داشتند« 18 مرداد سالجاری هم خبرآنلاین 
نوشت: » به تازگی نموداری از منابع کسب خبر 
مردم در شبکه های اجتماعی منتشر و بسیار 
پربازدید شده است. آنچه در این نمودار بیش از 
هرچیز مورد توجه قرار گرفت،  افت مرجعیت 
خبری صداوسیما نزد مردم بود. در حالی که در 
سال 1383، سازمان صداوسیما با بیش از 70 
درصد، انتخاب نخست مردم برای کسب اخبار 
بود، اما این اعتماد در یک بازه زمانی 17 ساله و 
طی یک روند نزولی، به کمتر از ۴5 درصد رسیده 
است. اتفاقی که البته با نگاهی به وقایع پیرامونی 
هم می توان آن را متوجه شد. شاید به همین 
دلیل است که در ماه های اخیر تحرکاتی برای 
تغییر وضعیت »خبر« در رسانه ملی به چشم 

می خورد.« 
 چرا صداوسیما با ریزش  مخاطب روبه 

رو است؟
بدون شک چالش های درونی صداوسیما بر 
کاهش مخاطبان اثر دارد. در اذهان برخی هست 
که محمد سرافراز پس از استعفا از مدیریت 
صداوسیما گفته بود: »احساس کردم از بیرون 
کارشکنی های بسیاری علیه سازمان می شود. 
پیشنهادم این بود که یا با این مجموعه برخورد 
شود، یا اینکه من کنار می کشم تا سازمان به 
همان روال قبلی به کارهایش ادامه دهد. به طور 
خاص هم هدف اصلی اقدامات ما در زمینه 
برخورد با زدوبندها و فسادهای مالی بود.« 
وی درباره تکرار این شرایط برای پیمان جبلی 
که بعدا رئیس صدا و سیما شد هم توضیح 
داد: » من استعفا دادم و دو سه ماه بعد هم با 
آن موافقت شد. اما ناظر به سوال شما، اینکه 
می گویند چنین سرنوشتی در انتظار رئیس 
جدید سازمان صداوسیما هم هست، بیشتر به 
نظر می رسد از طرف کسانی مطرح می شود که 
نگرانند موقعیت خود را از دست دهند. عده ای 
که نگرانند نفوذشان در سازمان کم شود، چنین 
موارد و تحلیل هایی را مطرح می کنند. می دانید 
که صداوسیما به گونه ای است که خیلی از 
دستگاه های بیرونی نسبت به آن نظر دارند. مردم 
هم که طبیعتا خواسته ها و مطالباتی دارند. اگر 
قرار باشد همه این ها دخالت و نظر داشته باشند، 

چه کار می توان انجام داد؟«

 وزیر ارتباطات:

محدودیت پلتفرم ها ادامه می یابد
  تا وقتی این پلتفرم ها موجب آسیب به کشور شود، محدودیت آن ها ادامه پیدا می کند 

  به عنوان یک کارشناس توصیه می کنم که مردم کسب و کار خودشان را بر محیطی که پایبند قانون جمهوری اسلامی ایران 
نیست، قرار ندهند

آرمان ملی: تجربه فیلترینگ در ایران می گویند که 
پلتفرم های فیلترشده، رفع فیلتر نمی شود. اما وزیر ارتباطات 
امیدهایی به مردم می دهد. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
روز گذشته با اشاره به اینکه این وزارتخانه مرجع تصمیم گیری 
فیلترینگ پلتفرم ها نیست، گفت: تلاش می کنیم تا مردم برای 
ارتباط و کارهای عادی خود کمترین مشکل را داشته باشند. 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: همان طور که قبلا 
هم مراجع ذیصلاح گفتند، برخی پلتفرم های بعضا آمریکایی 
بستری برای اغتشاشات شده بودند که محدودیت هایی بر 
آن ها اعمال شده است.  عیسی زارع پور اظهار کرد: تا وقتی این 
پلتفرم ها موجب آسیب به کشور شود، محدودیت آن ها ادامه 
پیدا می کند و در صورت صلاحدید مراجع ذیصلاح، مجددا 
محدودیت آن ها برداشته می شود و مرجع رسیدگی به این مطلب 
وزارت ارتباطات نیست. وی افزود: ما در این ایام تلاش می کنیم 
تا مردم برای کارهای عادی خود کمترین مشکل را داشته باشند. 
وزیر ارتباطات گفت: در ایام اخیر محتوایی که در تمام جهان 
انتشار آن  ممنوع است، در این پلتفرم ها منتشر شد که طبیعتا 
محدودیت هایی بر آن ها اعمال شد. وی بیان کرد: من به عنوان 
یک کارشناس توصیه می کنم که مردم کسب و کار خودشان را 
بر محیطی که پایبند قانون جمهوری اسلامی ایران نیست، قرار 
ندهند. زارع پور خبر داد: از امروز همکاران ما در وزارت ارتباطات 
درحال تلاش هستند تا ان شاءا... زیرساخت پلتفرم های داخلی 
تقویت شود و مردم در استفاده از این پلتفرم ها کمترین مشکل 

را داشته باشند. 

 دستگاه های امنیتی تصمیم گیرند 
پهنای باند کاهش پیدا نکرده است. ما این موضوع را به صورت 
مستمر رصد می کنیم. به خاطر مسائل امنیتی و برخی از بحث ها 
که این روزهاست، ممکن است گاهی اوقات محدودیت هایی توسط 
دستگاه های امنیتی تصمیم گیری و اعمال شود، ولی در کل ما هیچ 
کاهش پهنای باندی نداشته ایم و پهنای باند مورد نیاز کشور را به 
صورت روتین تامین می کنیم. قرن نوشت: این جملاتی است که 
عیسی زارع پور، وزیر ارتباطات در جلسه هیأت دولت بیان کرد. حال 
از 30 شهریور ماه تا به امروز علاوه بر محدود شدن اینترنت و قطع 
شدن کامل آن در ساعات خاصی از شبانه روز، برخی برنامه ها مانند 
واتس اپ، گوگل پلی، اینستاگرام و... با فیلتر روبه رو شده اند. بنابر 
گزارش های منتشر شده اینستاگرام بستر  کاری 9 میلیون ایرانی است 
که بازاری بین 18 تا 3۲ هزارمیلیارد تومان در کشور دارد. واتس اپ نیز 
پیام رسان اول ایرانیان است که سهم آن از کل کاربران اینترنت ایران 
به بیش از 71 درصد می رسد. روز گذشته برخی سایت های خبری 
نوشتند: »وایبر که اوایل دهه نود از محبوب ترین پیام رسان ها میان 
کاربران ایرانی بود، اکنون فیلتر شده است. چند سال پیش به دلیل 

اختلال های بسیاری که روی وایبر به وجود آمد کاربران ایرانی این 
پیام رسان را به مقصد تلگرام ترک کردند. با این حال در روزهای اخیر 
این پیام رسان با سرعت مطلوبی در حال فعالیت بود و حالا با فیلتر 

شدن مجدد آن، از دسترس کاربران ایرانی خارج شده است.«
 صیانت اجرا شد؟

ماه ها از تلاش برای تصویب طرح صیانت از فضای مجازی 
می گذرد؛ طرحی که بارها با مخالفت مردم و برخی طیف های 
سیاسی مواجه شد.  هرچند که مسئولان فیلترینگ اپلیکیشن هایی 
. را بارها تکذیب کردند، اما  . مانند واتس اپ، اینستاگرام و.
اظهارنظرهای آنان رنگ و بوی فیلترینگ می دهد. مانند سید 
محمد حسینی، معاون پارلمانی دولت که گفت: »هیچ مانعی ندارد 
که اگر پلتفرم ها و شبکه های جهانی بخواهند در فضای سایبری 
ایران حضور داشته باشند اما باید در داخل ایران دفتر و نمایندگی 
داشته باشند و پاسخگو باشند تا اگر کسی بستر شبکه آنها را محل 
کلاهبرداری و یا تزاحم برای مردم قرار داد پاسخگو باشند. اکنون 

این اتفاق در بسیاری از کشورها از جمله ترکیه افتاده است.« 
 ارتزاق 11 میلیون نفر از اینستاگرام

در نهایت باید توجه داشت به گفته عضو اصلی هیات مدیره 
انجمن صنفی کسب وکارهای اینترنتی با بیان اینکه حدود 11 
میلیون نفر از اینستاگرام ارتزاق می کنند، نسبت به ادامه فیلترینگ 
این شبکه اجتماعی هشدار داد. رضا الفت نسب ادامه داد: هر چند 
گفته می شود شبکه های اجتماعی داخلی هم برای این تبلیغات 
هستند اما باید گفت واقعیت این است که تجمعی که در اینستاگرام 

وجود دارد در هیچ کدام از این شبکه های اجتماعی وجود ندارد. 

علی محمد نمازی در گفت وگو با »آرمان ملی«: 
 آیا زاهدی وفا توان مقابله با  

بحران ها را دارد؟

آرمان ملی-  احسان اسقایی: وزیر پیشنهادی 
رئیس جمهور به منظور تصدی وزارت کار، رفاه و امور 
اجتماعی به مجلس معرفی شده است. زاهدی وفا در 
گذشته سرپرست این وزارت بوده و برخی اعتقاد دارند 
توانسته است تا حدودی بر این وزارتخانه مسلط شود. 
از این منظر معرفی وی به عنوان وزیر وزارتخانه کار؛ 
رفاه، و امور اجتماعی را باید نیک دانست. از قرار معلوم 
زاهدی وفا نه به اقتصاد دولتی بلکه به اقتصاد آزاد 
اعتقاد دارد و تلاش هایی در زمینه خروج وزارتخانه 
به خصوص بخش صنعت از مشکلات داشته اما برخی 
نیز نقدهایی به وی وارد می کنند. به نظر می رسد، 
وزیر پیشنهادی برای رأی اعتماد از مجلس شورای 
اسلامی راه  سختی را در پیش دارد و با توجه به برخی 
حاشیه ها که در مورد او مطرح شده است، احتمال  رای 
نیاوردن وی داده می شود. »آرمان ملی« در ارتباط با 
معرفی زاهدی وفا به عنوان وزیر پیشنهادی از سوی 
رئیس جمهور برای تصدی وزارت کار با علی محمد 
نمازی، فعال سیاسی اصلاح طلب و استاندار سابق به 
گفت وگو پرداخته است. نمازی معتقد است »زاهدی 
وفا از نظر مدیریتی می تواند وزارتخانه را اداره کند اما 
باید دید او می تواند در برابر برخی که اجازه نمی دهند 
چرخ های وزارتخانه بر روی ریل قرار گیرد؛ بایسند 

یا نه.«
  رئیس جمهور بعد از فراز و نشیب هایی که 
برای وزارت رفاه به وجود آمد آقای زاهدی وفا 
را به عنوان وزیر پیشنهادی به مجلس معرفی 
کرده است. معرفی وی را به عنوان وزیر چگونه 

ارزیابی می کنید؟
آقای زاهدی وفا در طول چند ماه گذشته تحت 
عنوان سرپرست مسئول وزارت رفاه بوده است. وی 
در این مدت توانسته وزارتخانه را تا حدودی اداره 
کند.  از قرار معلوم آقای وفا نه به اقتصاد دولتی بلکه به 
اقتصاد آزاد معتقد است و اعتقاد دارد دولت نباید در 
زمینه هایی از جمله نرخ گذاری هایی که برای حقوق 
و دستمزد صورت می گیرد دخالت کند و یا اینکه 
در امور مربوط به اجتماعی به اندیشه صاحب نظران 
معتقد است که این مورد نیز بسیار مطلوب است اما 
در مجموع به نظر می رسد نیاید از آقای زاهدی وفا نیز 

بیش از میانگین کابینه سیزدهم انتظار داشت. 
  چرا نمی توان به زاهدی وفا بیش از انتظار 

دل بست؟
اینکه زاهدی وفا جایگزین حجت عبدالملکی شود، 
بسیار مطلوب است.   در خاطر داریم که وزیر قبلی 
کار چه درکی از اقتصاد داشت. وی قصد داشت با 
یک میلیون تومان کار ایجاد کند. همین که فردی 
جایگزین عبدالملکی شده که اصول اولیه کار در 
وزارتخانه را می داند، گامی به جلو است. سه وزارتخانه 
در هم ادغام شده است و این وزارتخانه به وجود آمده 
از این جهت کار به عنوان وزیر در وزارت رفاه دشوار 
است. البته آشنا بودن زاهدی وفا به روند کار در این 
وزارتخانه مثبت است. زاهدی وفا چهره افراطی در 
مدیریت نیست و از قرار معلوم فردی معتدل در تصمیم 
گیری است اما همه چیز هم این موارد نیست. زاهدی 
وفا باید توانایی مقابله با برخی دست اندازی ها در برابر 
فعالیت وزارتخانه را داشته باشد. به عبارتی بعید است 
وی تحت تاثیر برخی در مدیریت وزارتخانه قرار نگیرد. 
  یکی از بخش هایی که وزارت رفاه باید در 
زمینه آن تصمیم بگیرد تا کار و اشتغال ایجاد 
شود، مساله سرمایه گذاری است آیا زاهدی 
وفا می تواند در این زمینه اقداماتی انجام دهد؟

 وزیر قبلی با افزایش بی سابقه نرخ دستمزدها عملا 
در برابر سرمایه گذاری در بخش های تولیدی ایستاد. 
از این منظر وزیر باید به گونه ای در وزارتخانه رفتار کند 
که کارآفرین ها از هراس افزایش هزینه عطای ایجاد 
شغل را به لقایش نبخشند. تنظیم رابطه منصفانه بین 
کارگر و کارفرما به گونه ای که هم کارگر راضی باشد 
و هم کارفرما از وظایف وزیر کار، رفاه و امور اجتماعی 
است. از این منظر بعید است که زاهدی وفا نیز توانایی 
آن را داشته باشد که جلوی تندروها را گرفته و نوعی 
اطمینان برای سرمایه گذاران و کارآفرینان ایجاد کند. 
در مجموع نوع شعاری که دولت داده به گونه ای است 
که سرمایه گذاران کمتر ترغیب به سرمایه گذاری 
می شوند.  دولت نام خود را دولت انقلابی گذاشته 
است.  دولت انقلابی یعنی سرمایه گذاران با این شعار 
به این نتیجه می رسند که دولت فعلی انقلابی در برابر 
فسادهای دولت قبل قد علم کرده است. از این منظر 
دولت محترم اگر می خواهد به سمت ایجاد اشتغال 
و رشد اقتصادی حرکت کند در مرحله اول باید از 

هرگونه نشانه منفی نسبت به گذشته پرهیز کند. 
  اتفاقا یکی از نکات مثبت وزارت رفاه در 
دولت رئیسی همین افزایش حقوق کارگران بود 
چرا این مورد را شما دستاورد مثبتی نمی دانید؟

 کسی با افزایش حقوق به منظور افزایش توان خرید 
افراد جامعه مخالف نیست. منظور این است که باید 
نوعی عدالت در افزایش حقوق ها به وجود آید.مگر 
می شود که حقوق بخشی از جامعه حدود 50 درصد 
اضافه شود و حقوق برخی در حدود 10 درصد؟ این 

مورد مطلوب نیست. 

اصلاح طلبان بازارگرم کن صداوسیما نیستند

بازی یک طرفه مناظره
کرباسچی: گفتند عباس عبدی طرف مناظره است اما نبود

 

  پسرم 
بر می گردد

    
 مهسا امینی ۱۷ بار 
 به متخصص مغز و 

اعصاب مراجعه کرده بود 

نماینده مجلس دیروز گفت: قوه قضائیه، کمیسیون اصل 
90 مجلس و هیات های حقیقت یاب و بی طرف به خوبی 
پیگیر مسائل حقوقی پیش آمده هستند؛ هفته گذشته 
کمیسیون امور داخلی و شوراهای مجلس از سوی رئیس 
مجلس مامور به پیگیری پرونده مهسا امینی شده بود که 
تمام گزارش های پزشکی را شنیدیم. هیچ گونه گزارشی 
مبنی بر ضرب و جرح و شتم این خانم وجود نداشت و سابقه 
17 بار مراجعه ایشان به متخصص مغز و اعصاب موجود بود 
که در دفترچه تامین اجتماعی و سامانه الکترونیکی سلامت 
درج شده است. فاطمه محمدبیگی اظهار کرد: رئیس جمهور 
بیان کرده بود که خود شما 80 زن را توسط پلیس کشتید اگر 

راست می گویید پاسخگوی آن موضوعات باشید.

فرزند معاون رئیس جمهور در خارج است و دیروز این 
خانم معاون امور زنان گفت: از رسانه ها گله مندم که خبر 
دروغ درباره فرزندم منتشر کردند. پسرم به هیچ وجه قصد 
مهاجرت ندارد و به کشور باز می گردد. سفر وی هم مرتبط 
با فیلتر شکن و وی پی ان نبوده است. انسیه خزعلی افزود: 
فروش فیلترشکن ربطی به پسر من ندارد. من از انتشار این 
اخبار گله مندم. وقتی رسانه های آن طرف آب و معاندین 
خبر دروغ منتشر می کنند، چرا رسانه های داخلی که به ما 
دسترسی دارند آن اخبار را منتشر کردند؟ حتی جوابیه ما را 
منتشر نکردند. وی با اشاره به شرایط مناسب زنان بازداشتی 
در ناآرامی های اخیر، گفت: تلاش می کنیم کسانی که 

احساساتی شده یا کم تقصیر هستند، سریعتر آزاد شوند. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس درباره 
اینکه آیا این کمیسیون پیگیر وضعیت بازداشت شدگان وقایع 
اخیر شده است، گفت: مجلس این هفته با تعطیلات مواجه 
شد. قطعا آنچه که در این خصوص در کشور مطرح است را 
کمیسیون مربوطه بررسی خواهد کرد و این یک امر بدیهی 
است. محمودعباس زاده مشکینی افزود: درباره اینکه چقدر 
ضرورت دارد در میان افراد بازداشتی تفکیک صورت گیرد 
و صف مردم معترض از مابقی افراد جدا شود به اعتقاد من 
اول مسائل خیابان باید جمع شود و بعد از مدیریت صحنه، 
بنشینیم، تحلیل کنیم و ببینیم علت ها کجاست؟ سر بند مسائل 
کجا است؟ بالاخره مسائل اجتماعی ویژگی های خاص خودش 
را دارد؛ مبارزه با معلول ممکن است اما نتیجه اش مقطعی است. 
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نتیجه مبارزه با 
معلول مقطعی است


